
 انتظارات اهالي سينما 
از وزير آينده فرهنگ و ارشاد اسلامي

بايد فكري به حال بيكاري بخش اعظمي 
از بدنه سينما شود

اميرحسين شريفي، تهيه كننده سينما همزمان با استعفاي 
وزير فرهنگ و ارشاد اسللامي گفت: امروزه در سينما نياز 
به مديري داريم كه ماننلد مديريت فعللي باندبازي نكند، 
چراكه ما هر مشلكلي داريم و به هر گرهي  بر مي خوريم به 
دليل هميلن برخوردهاي جناحي و باندي و فرقه اي اسلت!
تهيه كننده فيلم س��ينمايي »اشك س��رما« افزود: رويه فعلي در 
سازمان سينمايي بايد عوض شود؛ اين روزها تنها نزديكان و ياران 
رئيس سازمان سينمايي هستند كه همه امكانات براي حضورشان 
در سينما فراهم است و از آنجا كه قدرت را در دست دارند، وضعيت 
سينما را گل و بلبل نشان مي دهند! در صورتي كه وضعيت سينما 
بسيار بد است و طي دو، سه س��ال اخير ميزان بيكاري در سينما 
بسيار افزايش داشته است. وي با تأكيد بر اينكه بايد فكري به حال 
بيكاري بخش اعظمي از بدنه سينما شود، اظهار داشت: سازمان 
سينمايي نيازمند حضور رئيسي است كه خود از جنس سينماگران 
بدنه سينما باشد و داشتن دغدغه نان و كار را تجربه كرده باشد تا 

بتواند نيازهاي مهم اهالي سينما را برطرف كند. 
شريفي خاطر نشان كرد: علاوه بر تمامي اين مسائل ما نيازمند حضور 
مديري هستيم كه اندكي به فيلم ها و آثار ارزشي و فرهنگي احترام 
بگذارد و كاري كند تا اين نوع آثار هم بتوانند مانند س��اير فيلم هاي 
تلخ اجتماعي كه اين روزها به وفور روي پ��رده مي روند و از توليد و 
اكران آنها حمايت مي شود، ديده ش��وند. امروزه در سينماي كشور 
ما فيلم هاي سطحي و بي ارزش بسيار مورد توجه قرار گرفته  و از آن 
سو فيلم هاي ارزشي مهجور واقع شده اند. تهيه كننده فيلم سينمايي 
»آوازهاي سرزمين من« ادامه داد: مدير سازمان سينمايي بايد مديري 
براي همه اهالي سينما باشد و تمامي سينماگران با هر نوع ديدگاه 
سياسي و جناحي را دوست خود بداند و از آنها براي كار و تلاش در 
س��ينماي اين مرز و بوم دفاع كند. در حال حاضر مديريت سازمان 
سينمايي متأسفانه سينماگراني را كه افكارشان با وي همخواني و 
مطابقت دارد، نزديك به خود مي داند و به همين دليل است افرادي 

كه آثار ارزشي مي سازند، كلًا ناديده گرفته شده اند. 
اين تهيه كننده سينما در بخش ديگري از اين گفت وگو به مافياي 
سينما اشاره كرد و گفت: مافياي سينما طي اين سال ها با مديريت 
سازمان سينمايي دست در دست هم داده  و اقتصاد سينما را تنها 
به نفع خود پيش برده اند و اصلاً برايشان مهم نبوده كه در اين ميان 
چندين تهيه كننده و سرمايه گذار زندگي شان نابود شده است! خود 
بنده به عنوان يكي از تهيه كنندگان قديمي سينماي كشور مدت ها 
است كه دو فيلم ساخته شده ام در بلاتكليفي به سر مي برد و هيچ 
حمايتي از اكران آنها صورت نمي گيرد و اين در حالي اس��ت كه 
برخي از تهيه كنندگان كه جزو باندها و مافياها هستند، فيلم هاي 

كليد نخورده شان تاريخ اكرانش مشخص است!
تهيه كننده فيلم س��ينمايي »س��يب س��رخ حوا« در خاتمه اين 
گفت وگو افزود: اميدوارم اين بار شاهد حضور مديريتي در سينماي 
كشور باش��يم كه دغدغه مندانه و دلس��وزانه براي رشد و ارتقاي 

سينماي كشور گام بر مي دارد و هدف ديگري جز اين ندارد!
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دادستان تهران با تأكيد بر اينكه هنوز هيچ كدام از هنرمنداني كه با خروج 
از كشور با شبكه ماهواره اي »GEM« همكاري داشته اند، درخواستي 
براي بازگشت نداده اند، از برخورد با همكاران با شبكه هاي معاند خبر داد. 
در كنار خبر بازگشت چند تن از اهالي سينما به كشور، رفع محدوديت هايي 
كه قوه قضائيه براي دفاتر سينمايي كه با »GEM« همكاري كرده بودند، 
باعث شد تا ديروز مشكل اكران فيلم هاي »يتيم خانه ايران«، »نفس« و 

»متولد 65« حل شود. 
   رفتن براي پيدا كردن كار

اگرچه افرادي كه سينماي ايران را به سوداي موفقيت در شبكه هاي ماهواره اي 
ترك كرده اند، هيچ گاه جزو بازيگران درجه اول سينما و تلويزيون نبوده اند، اما 
در دوره اي كه خبر هاي خروج اين افراد در رسانه ها منتشر مي شد، اين گونه 
القا مي شد كه گويا قرار است از اين به بعد »GEM« بزرگ ترين رقيب سينما 
و تلويزيون باشد و هر بازيگري كه از شرايط كاري اش در داخل ناراضي است 

مي تواند در تركيه به دوران اوج عمري هنري اش برسد. 
هرمز سيرتي كه اين روزها به ايران بازگش��ته درباره شرايط قبل از رفتنش 
مي گويد: »من نادم و پشيمانم و تنها به دليل مضيقه مالي به اين شبكه رفتم. 
از س��ال 75 تا 95 بيكار بوده ام. از خردادماه كه اين پيشنهاد به من شد و به 
شبكه GEM رفتم از اين موضوع پشيمان بودم. فيلمنامه اي ارائه شده بود 
كه بعداً تغيير كرد و از طرفي هم من ديدم در توانم نيست با اين مجموعه كار 
كنم، يعني نحوه روابط اجتماعي و مسائل جنبي ای كه وجود داشت، باعث شد 

بازگردم و حالا هم از اين موضوع نادم و پشيمان هستم.« 
»GEM« موضع دادستاني در قبال همكاران  

مهاجرت معكوس از »GEM« چند ماه بعد از آن آغاز ش��د كه خبر رفتن 
برخي از بازيگران دست چندم و كم كار سينما به همراه تعدادي از كارگردانان 
و عوامل فني خبرساز ش��د. برخلاف تصور قبلي درباره تضمين معيشت و 
فعاليت حرفه اي بازيگران در  »GEM«، سراب فعاليت در اين شبكه براي 
افرادي كه از ايران خارج شده بودند، به سرعت آشكار شد و با اخراج آنها از 

»GEM«، اين بار صحبت از بازگشت آنها به كشور در ميان است. 
حجت الله ايوبي، رئيس س��ازمان س��ينمايي در شبكه سوم س��يما درباره 
همكاري اين هنرمندان با »GEM« گفت: اين يك حادثه تأس��ف بار بود 
و مدتي موجي را در كش��ور ايجاد كرد. اين موج ب��ا كمك تبليغات داخلي 
و خارجي ايجاد ش��د. اين افراد فكر مي كردند با مهاجرت به خارج از كشور 
زندگي بهتري خواهند داشت، بنابراين آرام آرام ش��اهد خروج تعدادي از 
بازيگران بوديم. ايوبي همچنين از بسته نبودن راه بازگشت اين افراد به ايران 
خبر داد و گفت: تا به امروز حدود 10، 12 نفر از اين مهاجران بازگشته  و اظهار 
ندامت كرده اند، ما نيز بر صندلي پدري نشسته ايم، بنابراين راه را بر فرزندان 
خطاكار نمي بنديم. اينكه چه برخوردي پس از بازگشت با اين افراد خواهد 

شد، تنها در اختيار سازمان سينمايي نيست. 

موضع ايوبي درباره باز بودن راه بازگش��ت افرادي كه ب��ا GEM  همكاري 
داشته اند، با واكنش رئيس دادگستري استان تهران همراه شد. غلامحسين 
اسماعيلي با بيان اينكه با كس��اني كه با شبكه هاي معاند همكاري مي كنند 
در صورت بازگشت به كشور مطابق قانون برخورد و فعاليت هايشان محدود 
مي شود، اسماعيلي همچنين تأكيد كرد: تا اين لحظه كسي درخواستي براي 

بازگشت به كشور نداشته است. 
   رفع مشكل اكران فيلم ها با همكاري قوه قضائيه

تعليق فعاليت ش��ركت هاي پخش فيلم كه تيزرهاي فيلم ها يشان را براي 
پخش در اختيار شبكه هاي ماهواره اي قرار داده بودند، باعث شده بود تا اكران 
فيلم هاي »نفس« و »يتيم خانه ايران« با مش��كل روبه رو شود، به نحوي كه 
حتي خبر لغو اكران فيلم »يتيم خانه ايران« منتش��ر شد؛ خبري كه سردار 
نقدي رئيس سازمان بسيج مستضعفين آن را ظالمانه عنوان كرد، اما ديروز 
با همكاري قوه قضائيه تعليق شركت هاي پخش فيلم لغو شد تا روند اكران 
فيلم ها دوباره به حالت اول باز گردد. روابط عمومي سازمان سينمايي اعلام 
كرد: پيرو مذاكره رئيس س��ازمان س��ينمايي با حجت الاسلام والمسلمين 
منصوري، بازپرس رسيدگي كننده به پرونده، با ابلاغ ويژه رئيس قوه قضائيه، 
مشكل اكران فيلم هاي دفاتر تعليق شده ش��امل فيلميران، نورتابان و پويا 
فيلم مرتفع شده و ادامه فعاليت اين دفاتر بلامانع است. سازمان سينمايي  
همچنين تهديد كرد: از تاريخ انتش��ار اين خبر، تيزرهاي تبليغي فيلم هاي 
سينمايي ای كه از شبكه GEM پخش شوند، شامل برخورد قانوني خواهد 
شد. سازمان سينمايي ضمن سپاس از مس��ئولان قوه قضائيه براي برخورد 
مشفقانه و رأفت اسلامي، از تهيه كنندگان، پخش كنندگان و سرمايه گذاران 
س��ينما مي خواهد به موازين قانوني ابلاغ ش��ده احترام بگذارند و نسبت به 
مسئوليت اجتماعي خود اهتمام ورزند. بديهي است سازمان سينمايي نسبت 

به تخلفات احتمالي حساس است و با آن برخورد لازم را خواهد كرد. 
   تشكر طالبي از قوه قضائيه

به دنبال رفع مشكل شركت هاي پخش كننده فيلم، شوراي صنفي نمايش 
جلسه اي فوق العاده داشت. غلامرضا فرجي، س��خنگوي آن شورا درباره 
نتيجه اين جلسه گفت: با توجه به رفع مشكل دفاتر پخش از چهارشنبه 
آبان( فيلم هاي سينمايي »يتيم خانه ايران« و »متولد 65« به ترتيب   5(

در گروه سينمايي آزادي و آزاد به نمايش در مي آيد. 
حل شدن مشكل اكران فيلم »يتيم خانه ايران« مراتب تشكر كارگردان فيلم 
را در پي داشت. ابوالقاسم طالبي در پيامي خطاب به آيت الله آملي لاريجاني 
رئيس قوه قضائيه نوشت: بازكردن گره های اهالى فرهنگ و هنر به دست 
جنابعالى، به خصوص اقدام اخيرتان در مورد حل اكران فيلم هاي سينمايي 
و فيلم »يتيم خانه ايران« مرا ملزم مى كند، تقدير و تشكر خود را نسبت به 
اين عنايت جنابعالى اعلام كنم و خدا را شاكر باشم به وجود چون شمايي 
كه مقتضيات هنر و مش��كلات هنرمندان را در اين هجوم فرهنگى غرب 
به درس��تى درك مى كنيد و با اش��ارات بهنگام و نگاه پدرانه نمى گذاريد 

مهاجمان فرهنگى بر غمنامه های ما دست افشانى كنند. 
   آينده همكاران با »GEM« چه مي شود؟!

 »GEM« هم اكنون يكي از بازيگران زن كه براي بازي در سريال هاي شبكه
از ايران خارج شده و در س��ريال هاي اين شبكه بازي كرده بود، با جدا شدن 
از »GEM«  در حال فعاليت هاي تجاري در تركيه است و در مصاحبه اي از 
 »GEM« تمايلش به بازگشت از ايران خبر داده است. بازيگر مرد بازگشته از
نيز كه در ايران حضور دارد، در دادسراي هنر و رسانه ديده شده است. به نظر 
مي رس��د عزم جدي قوه قضائيه براي برخورد با همكاران شبكه هاي معاند 
ماهواره اي همان گونه كه رئيس دادگس��تري اس��تان تهران گفته است به 
اعمال محدوديت براي اين افراد منجر شود و احتمال فعاليت آزادانه هنري 
آنها را حداقل براي يك بازه زماني محدود يا ممنوع كند. از سوي ديگر تعليق 
فعاليت دفاتر پخش فيلم كه تيزرهاي تبليغاتي فيلم هايش��ان را در اختيار 
»GEM« قرار مي دادند، اگرچه اين بار با پادرمياني سازمان سينمايي به 
خير گذشته و قوه قضائيه رفع تعليق آنها را اعلام كرده است، ولي همانطور 
كه سازمان سينمايي اعلام كرده است از اين تاريخ به بعد در صورت همكاري 
اين دفاتر علاوه بر قوه قضائيه، سازمان سينمايي نيز با آنها برخورد خواهد 
داشت. با اين احتساب پخش تيزرهاي تبليغاتي فيلم هاي سينمايي داخلي 
در شبكه هاي ماهواره اي كه مدتي بود آزاد و در حال گسترش بود، با مانع 
 »GEM« جدي روبه رو خواهد ش��د و همچنين سرنوش��ت افرادي كه با
همكاري داشته اند، درس عبرتي باشد براي افرادي كه پيشنهاد همكاري از 

آن سوي مرزها به آنها ارائه شده است.

فعاليتبازگشتیهایGEMمحدودميشود

 آغاز پخش سري دوم مستند
»خسته نباشيد« در شبكه مستند

سري جديد مستند »خسته نباشيد« با اجرا و تهيه كنندگي 
ميثلم رازفلر و كارگردانلي شلهره رعايتي از يك شلنبه، 
9 آبلان سلاعت 21:30 روي آنتن شلبكه مسلتند مي رود.

به گزارش»جوان«، سري دوم »خسته نباشيد« در 13 قسمت 30 
تا 40 دقيقه اي توليد شده است و روايت صميمي و متفاوتي از يك 
روز كاري مشاغل مختلف دارد. اين مجموعه، براي نخستين بار 
سال 94 از شبكه مستند روي آنتن رفت و پخش سري اول آن با 

استقبال خوب مخاطبان مواجه شد. 
در اولين قسمت از سري دوم »خسته نباشيد« ميثم رازفر به شهر 
دامغان سفر كرده اس��ت و با ايجاد موقعيت هاي متفاوت و جذاب 
تلاش مي كند يك روز از شغل چوپاني را به تصوير بكشد. »خسته 
نباش��يد« كه نگاه متفاوتي به مش��اغل دارد، يك شنبه ها ساعت 
21:30 از شبكه مستند پخش مي ش��ود و بازپخش آن پنج شنبه 
ساعت 20 خواهد بود. اين مستند با انتخاب قاب هاي زيبا و محكم 
و تكيه بر ش��وخ طبعي هاي بصري، مخاطبان تلويزيون را با خود 
همراه مي كند و مي كوش��د با آنها درباره مش��كلات، دغدغه ها و 
علاقه مندي هاي افراد در حرفه هاي مختلف گپ بزند. از عوامل اين 
قسمت از مستند »خسته نباشيد« مي توان به گروه نويسندگان 
يلدا منتظري، ش��هره رعايتي و ميثم رازفر؛ مدي��ر توليد محمد 
عس��كري؛ تصويربردار مجيد دهقان؛ تصويربردار2 سيدروح الله 
فرح؛ دس��تيار تصوير فرزاد جليلي��ان و فرش��يد ذوالفقاري فرد؛ 
تدوينگر مهيار صادقيان؛ طراح لباس شهره رعايتي؛ مشاور تبليغاتي 
بابك چهارباشيان؛ روابط  عمومي مطهره كشاورز؛ عكاس فرشيد 

ذوالفقاري فرد و صدابردار محمد سوران اميني اشاره كرد.

    تلویزیون

رونمايي »شب نامه« در دانشگاه تهران لغو و مراسم در حوزه هنري برگزار شد 

»شب نامه« چه كساني را نگران كرده است
    جواد محرمي 

مراسلم رونمايلي و نمايلش مسلتند »شلب نامه« به 
كارگرداني سيدمهدي كرباسي كه قرار بود روز گذشته 
در دانشگاه تهران برگزار شود، در ساعات آخر از سوي 
مسئولان اين دانشگاه لغو شد و برگزاركنندگان برنامه 
مجبور شدند اجراي مراسلم را به مكان ديگري انتقال 
دهند و در نهايت اين مراسلم با يك سلاعت تأخير در 
حلوزه هنري سلازمان تبليغات اسللامي برگزار شلد. 
چند ساعت پيش از شروع مراسم، كانال تلگرامي شب نامه با 
انتشار متني با اين مضمون كه »عده اي از مسئولان با همه 
توان خود تلاش دارند اين جلس��ه را به تعطيلي بكشانند« 
خبر از فشار براي برگزار نشدن مراسم داد. در اين متن آمده 
بود: »مستند ش��ب نامه ابعاد پيچيده اي از پروژه »نفوذ« را 
براي مخاطبان روشن مي كند. به رغم اينكه توليدكنندگان 
اين مستند بارها تأكيد كرده اند محتواي مستند با استفاده 
از منابع آش��كار و رضايت كامل مصاحبه شوندگان تأمين 
شده است، بازهم عده اي نگران افشاي روابط خود با نخبگان 
پروژه  نفوذ هس��تند. پيش بيني مي شود برخورد منفعلانه 
دست اندركاران پروژه نفوذ باعث ايجاد حواشي جدي حين 

برگزاري اين مراسم باشد.«
اما مضمون مستند شب نامه چيس��ت كه تا اين حد عده اي را 
نگران كرده است. شب نامه توسط مركز مستند سازي سفير 
توليد شده است و درباره فعاليت هاي يك جاسوس دو تابعيتي 
به نام سيامك نمازي است. دو تابعيتي ها بخش قابل توجهي 
از مديران در جمهوري اسلامي را تش��كيل مي دهند و زيان 
امنيتي كه ايشان مي توانند براي نظام ايجاد كنند، مدتي است 
كه زمينه بحث و بررس��ي جدي پيدا كرده است. واقع ماجرا 
اين است كه يك شبكه گس��ترده تغيير در ايران وجود دارد 
كه مستقيماً مرتبط با امريكاست و هدف آن انجام فعاليت در 
پوشش فعاليت هاي مدني و كارآفريني است. ولي اين شبكه 
در صدد تسخير »همه حوزه هاي زندگي شهري« در جامعه 
ايراني است. شب نامه يك گام براي معرفي اين شبكه و بازيگران 
اصلي آن برداشته است. جامعه ايراني تقريباً هيچ چيز درباره 
اين شبكه كه يك سر آن در نفت و كرسنت است و سر ديگر آن 

در مذاكرات هسته اي و فناوري اطلاعات نمي داند. 
اين بار اولي نيس��ت كه مراس��م رونمايي از يك مس��تند 
در دانشگاه ها س��اعاتي پيش از آغاز مراس��م با وجود اخذ 
مجوزهاي لازم لغو مي شود. اين مسئله دو سال پيش درباره 
مستند من روحاني هستم به كرات در دانشگاه هاي مختلف 
سراسر كشور اتفاق افتاد؛ مستندي كه با رويكردي منطقي و 

به دور از جنجال بخشي از زندگي سياسي و بيوگرافي حسن 
روحاني را به تصوير كش��يده بود و به اف��رادي كه از عمده 
فعاليت ه��ا و عملكردهاي رئيس جمه��ور يازدهم اطلاعي 

نداشتند، موارد جالبي را ارائه مي داد. 
شب نامه برگ تازه اي از موج تازه مستندسازي انقلابي را در 
ايران ورق مي زند؛ موجي كه در بحبوحه فتنه پس از انتخابات 
سال 88 آغاز شد و تا به حال ش��اهد روندي رو به رشد بوده 
است. فضاي انحصاري مستندس��ازي تا پيش از فتنه 88 به 
طور نسبي در دس��ت نيروهايي بود كه كمتر به دغدغه هاي 
انقلابي اعتقاد داش��تند و اين سبب مي ش��د كه كانال هاي 
ارتباطي مراكز رسانه اي بيگانه از اين فرصت استفاده كند و در 
اين سال همكاري برخي از مستندسازان با شبكه بي بي سي 
منجر به دستگيري آنها ش��د. اين مستندسازان ماجراهاي 
فتنه 88 را با قرائتي كه مطلوب غربي ها بود، ارائه مي دادند. 
اين اتفاقات سبب شد جوانان انقلابي و تحصيلكرده اي كه از 
قلب ماهيت اين حوادث ناخش��نود بودند، احساس وظيفه 
كنند و با وجود بي ارتباط بودن رش��ته تحصيلي شان وارد 
ميدان مستندسازي شوند. حضور پررنگ جوانان تازه نفسي 
كه وارد عرصه مستندسازي شدند، تصويري را كه در فضاي 
مستندسازي بود، شكست و راه را براي رفع انحصار در اين 
حوزه باز كرد. شب نامه در واقع بار ديگر قدرت مستندسازي 
جوانان مؤمن و انقلابي را به تصوير كش��يد؛ مس��تندي كه 
همپا با اتفاقات روز پيش م��ي رود و اطلاعاتي تازه از پروژه 
نفوذ دش��من رو مي كند. درباره لغو مراسم رونمايي از اين 
مستند بايد گفت: آقاياني كه از اين مستند نگران شده اند 
چه بخواهند يا نه، مس��تند با مخاطب خ��ود ارتباط برقرار 
مي كند و روشنگري خواهد كرد و سياست لاپوشاني جواب 
نخواهد داد؛ چراكه خورش��يد به هر حال تا ابد پش��ت ابر 

نخواهد ماند. روزهاي عجيبي در پيش است!

»GEM« واكنش دادستان تهران به بازگشت هنرمندان از

تشكر ابوالقاسم طالبي از قوه قضائيه براي حل مشكل اكران فيلم »يتيم خانه ايران«

مدير مسئول روزنامه جوان:   

رسالت رسانه ها پرداختن به موضوع ايثار و ترويج فرهنگ آن است
دكتر عبلدالله گنجي، مديلر مسلئول روزنامه جلوان به 
بهانه برگلزاري نخسلتين جايزه ايثار و رسلانه، رسلالت 
رسانه ها را انتقال پيام ايثار به نسل هاي آينده عنوان كرد. 
به گزارش »جوان«، تني چند از مديران و فعالان عرصه رسانه 
به بهانه برگزاري نخستين نشان و جايزه ايثار و رسانه، نظرات، 
پيشنهادات و ديدگاه هاي خود را مطرح كردند. »نشان و جايزه 
ايثار و رسانه« طرحي ابتكاري از دبيرخانه فرهنگ و ايثار وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامي اس��ت كه براي ترويج فرهنگ ارزشي 
ايثار و فداكاري در س��طح جامعه و تقدير از فعالان اين حوزه 
برنامه ريزي و اجرا مي ش��ود. »عبدالله گنجي« مدير مس��ئول 
روزنامه »جوان« با تأكيد بر اينكه كه مايه هاي ايثار و فرهنگ 
ايثار در فرهنگ تشيع نهادينه شده و داراي سابقه اي طولاني 
است، افزود: رسالت رسانه در اين است كه اين سابقه درخشان 

را به درستي به نسل هاي جديد و آينده منتقل كند. 
وي اهداي نشان و جايزه ايثار و رسانه را طرحي هويت بخش، 
شخصيت ساز و انگيزش��ي توصيف و خاطر نشان كرد: وقتي 
روزنامه نگاري شاهد به بار نشس��تن نتايج تلاش خود است و 
مي داند كارهاي او ديده شده است و مورد تقدير قرار مي گيرد، 
انگيزه زيادي براي ادامه راه در او ايجاد مي ش��ود. »اسماعيل 
عل��وي يگانه«، دبير س��رويس پاي��داري روزنام��ه »ايران«، 
درخصوص نقش روزنامه نگاران در گس��ترش فضاي عمومي 
ايثارگري در جامعه گفت: نه تنها به عن��وان يك روزنامه نگار 
بلكه به عنوان يك ش��هروند و كسي كه در اين جامعه در حال 
زندگي است، علاقه مند به گسترش فرهنگ ايثار برخاسته از 

معنويت و نوعدوستي هس��تم. به طريق اولي وقتي دسترسي 
به رسانه دارم و مي توانم بنويسم، رسالت خود مي دانم كه در 
اين رابطه تلاش هايي داشته باشم. »كوروش شجاعي« مدير 
مسئول روزنامه »خراسان« نيز تصريح كرد: با توجه به اينكه 
ما از س��ال هاي دفاع مقدس فاصله گرفتيم و نسل فعلي شايد 
آنگونه كه بايد با دستاوردهاي دفاع مقدس آشنا نباشد، تصور 
من اين است كه يك بار ديگر به پردازش بحث ايثار و شهادت 
بپردازيم و مسئولان و دلسوزان كشور كلمه ايثار و شهادت را 
باز خواني كنند. شجاعي در خصوص نشان و جايزه ايثار و رسانه 
و اينكه اين جايزه ت��ا چه حدي مي توان��د در ارتقاي فرهنگ 
ايثارگري در جامعه مؤثر باشد، ضمن اشاره به اينكه پرداختن 
به موضوع ايثار در رسانه ها نبايد به عنوان هدف روزنامه نگاران 
مطرح شود، گفت: پرداختن به مقوله ايثار يك وظيفه ديني و 
ملي است و اميدوارم از همه استعدادهاي كشور استفاده شود 

و تنها به تهران محدود نباشد.

يك مسئول در صداوسيما از بازگشت به جريان تله فيلم سازي خبر داده است   

رويكرد مثبت رسانه ملی در قبال توليد تله فيلم

    فرزين ماندگار
 خبرهاي ت��ازه از احياي جريان تله فيلمس��ازي در صداوس��يما 
حكايت دارد. پس از بحراني شدن شرايط مالي سازمان صداوسيما، 
اين س��ازمان توليد تله فيلم را كاهش داد و به تدريج توليدات در 
اين زمينه به صفر رسيد. اين توقف در توليد به طور مستقيم روي 
امنيت شغلي عوامل ساخت فيلم تأثيرگذار بود؛ چراكه بخشي از 
عوامل سينما از جمله بازيگران طي سال جذب پروژه هاي توليد 
تله فيلم مي شدند و از اين طريق شرايط كار براي آنها فراهم بود. 
البته توليد تله فيلم از معايب عديده اي رنج مي برد كه راه ارتباط 
مؤثر با مخاطب را سد مي كرد. معايبي كه انتظار مي رود در دوره 
جديد رفع ش��ود. »جوان« چن��دي پيش طي گزارش��ي به اين 
مسئله پرداخته بود. روز گذشته بهرنگ ملك محمدي، كارشناس 
تله فيلم در مركز امور نمايش��ي س��يما با نويد آغاز دوباره جريان 
فيلمسازي به صورت جدي به »مهر« گفت: توليد تله فيلم در  تله 
مركز امور نمايشي سيما به عنوان يك جريان تقريباً دو سال متوقف 

بود البته در اين مدت به صورت پراكنده تله هايي توليد مي ش��د، 
اما در دوره قبلي رياس��ت سازمان صدا و س��يما عملًا كار جدي 
تله فيلم نداشتيم. خوشبختانه در سيستم جديد رويكرد مثبتي 
نسبت به توليد تله فيلم وجود دارد و ما در تلاشيم تا با بررسي آثار 
رسيده، بهترين هايش در جريان توليد قرار بگيرد. ملك محمدي 
در اين باره مي افزايد: اگر سابقاً توليد انبوه تله را در اين مركز شاهد 
بوديم به دليل برنامه ريزي چند ساله بود، الان ما بايد بعد از توقف 
دو ساله يك بازگشت سخت داشته باشيم. مديريت كلان به اين 
نتيجه رسيده است كه تله فيلم را به س��مت كارهاي مناسبتي 
سوق دهد و براي حوزه هاي مختلف، طرح هاي متفاوتي را در نظر 
دارد به همين خاطر در ابتداي امر عمده برنامه ريزي ما بر توليد 
تله هاي مناسبتي است. به گزارش »جوان«، تله فيلم هايي كه در 
صداوسيما توليد مي ش��د از معايب عمده رنج مي برد كه انتظار 
مي رود در دوران تازه اين آسيب ها رفع شود. اغلب تله فيلم ها از 
ضعف قصه رنج مي بردند و توان درگير كردن مخاطب را نداشتند. 
فضاسازي ها در قاطبه تله فيلم ها شبيه به هم بود. اغلب موضوعات 
اجتماعي تلخ را دستمايه داستان قرار مي دادند. جذب مخاطب 
جزو اولويت هاي توليدكنندگان و فيلمسازان تله تئاتر نبود و اين 
مسئله به خوبي در آثار قابل مشاهده بود. در حال حاضر بسياري 
از آثار سينمايي ما كه اكران مي شود، قالب تله دارند ولي سخت 
مي توان اين موضوع را به صاحبان اثر تفهيم كرد. متأسفانه عنوان 
تله فيلم به كار سردس��تي گفته مي ش��د در صورتي كه اينگونه 
نيست. تله سازي يك شيوه مهم در تلويزيون هاي مهم دنياست و 

اين مسئله در ايران تا به حال جدي گرفته نشده است.

 ناگفته هايي از شهيد بروجردي
در كتاب »محمد، مسيح كردستان«

نصرت الله محمودزاده نويسنده، از انتشار كتاب جديدش با عنوان » محمد، مسيح 
كردستان «  خبرداد. 

نصرت الله محمودزاده درب��اره كتاب جديدش گفت: كتاب جديدم » محمد، مس��يح 
كردستان «  است و به شخصيت و زندگي شهيد محمد بروجردي مي پردازد. 

وي افزود: س��ال 1376 كتابي با عنوان » مسيح كردس��تان «  منتشر كردم، اين كتاب 
زندگينامه داستاني شهيد بروجردي بود؛ شخصيت اين شهيد پيچيدگي هاي زيادي 
داشت و بايد به همه وجه هاي زندگي او مي پرداختم؛ بنابراين بايد وقت بيشتري براي 

نگارش بخش دوم خاطرات او مي گذاشتم. 
محمودزاده گفت: مصاحبه هاي زيادي با افراد و ش��خصيت هاي گوناگون انجام شد و 
من منابع بسياري را براي نوش��تن اين كتاب مطالعه كردم؛ چون از شهيد بروجردي 
دستنوشته و صوتي در اختيار نداريم، بايد افكار دروني او را از لايه هاي مختلف پيگيري 
مي كرديم. اين نويسنده افزود: نام جلد اول كتاب » مسيح كردستان «  بود، اما بسياري 
از اين نام براي آثار خود بهره گرفتند. نمي خواستم دوباره همان نام را به كار بگيرم و نام 

كتاب جديد درباره شهيد بروجردي را » محمد، مسيح كردستان «  گذاشتم. 
محمودزاده با بيان اينكه كتاب در مرحله طراحي جلد است، افزود: اين اثر سنگين ترين، 
مهم ترين و آخرين دستاورد من است و مخاطبان مي توانند منتظر رمان قطوري درباره 
شهيد بروجردي باشند كه از كنار بيان خاطرات او شخصيت هاي ديگري چون شهيدان 

متوسليان و صياد شيرازي نيز شناخته مي شوند.
وي ناش��ر كتاب را انتش��ارات روايت فتح معرفي كرد و گفت: افرادی كه در اين كتاب 
معرفي مي شوند كه كسي گمان نمي كند از دست پرورده هاي شهيد بروجردي باشند؛ 
برخي از اين شخصيت ها هنوز در ميان ما هستند. ناگفته هايي در كتاب است كه براي 

نخستين بار مطرح مي شود.

    دریچه

    کتاب
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عِظَلمُ الخَْاللِقِ عِنْلدَكَ يصَُغِّلرُ 

المَْخْلُوقَ فِی عَيْنِكَ. 
بزرگى پروردگار در جانت، پديده ها را 

در چشمت كوچك مى نماياند.


